
Pohjois-Pohjanmaan liiton talous- ja toimintasuunnitelma 2023–2025 sekä talousarvio 2023. 

 

Mkh 14.11.2022 § 165 

 

Asian esittely 

Toimistossa on valmisteltu ehdotus Pohjois-Pohjanmaan liiton talous- ja toimintasuunnitelmaksi 
vuosille 2023–2025 sekä talousarvioksi 2023. Pohjois-Pohjanmaan liitto pyysi perussopimuksen 
mukaisesti jäsenkunnilta ja seutukunnilta lausuntoja talous- ja toimintasuunnitelmaluonnokseen 
24.10.2022 mennessä.  

Määräaikaan mennessä saapui 16 lausuntoa ja määräajan jälkeen neljä. Annetuissa lausunnoissa 
nousivat esiin varsinkin liikenne- ja energia-asiat sekä työvoiman saatavuus ja edunvalvonta. 
Lausuntojen perusteella ei tehty luonnokseen muutoksia. Maakuntahallituksen lähetekeskustelu sekä 
yhteistyötoimikunnan kommentit on huomioitu talous- ja toimintasuunnitelmaluonnoksen 
valmistelussa.  

Maakuntaliitto esittää talousarviossaan kuntalaskutuksen nostamista neljällä prosentilla. Kunnallisen 
palkkaratkaisun vaikutus henkilöstökuluihin on noin kaksi prosenttia, jonka lisäksi toimintamenoissa 
on huomioitu inflaation vaikutus. Strategisten tavoitteiden toteuttamiseksi henkilöstön määrään 
tehdäään kahden henkilötyövuoden lisäys.  

Lausunnot sekä niiden perusteella tehty yhteenveto sekä talous- ja toimintasuunnitelmaluonnos 
vuosille 2023–2025 ja talousarvio 2023 ovat esityslistan liitteenä.  

(Valmistelijat: viestintä- ja hallintopäällikkö Arja Hankivaara, p. 050 322 5797, hallinto- ja 
henkilöstöjohtaja Riitta Pitkänen, p. 050 505 2260)  

 

Maakuntajohtajan esitys 

Maakuntahallitus päättää esittää maakuntavaltuustolle, että se hyväksyy Pohjois-Pohjanmaan liiton 
talous- ja toimintasuunnitelman vuosille 2023–2025 sekä talousarvion 2023. 

 

Päätös 

Käydyssä keskustelussa Mika Antikka esitti Ahti Moilasen kannattamana, että Pohjois-Pohjanmaan 
liiton talous- ja toimintasuunnitelman kuntalaskutuksen korotus olisi esitetyn 4% sijaan 2%. Koska 
asiassa oli tehty kannatettu esitys, maakuntahallituksen puheenjohtaja totesi, että asiasta on 
äänestettävä. Puheenjohtaja esitti äänestystavaksi nimenhuutoäänestystä. Äänestyksessä ”Jaa” 
äänestävät maakuntajohtajan tekemän pohjaesityksen puolesta ja ”Ei” Mika Antikan tekemän 
kannatetun esityksen puolesta. Äänestyksessä ” Jaa” äänestivät Jussi Ylitalo, Esa Aalto, Miika Heikkilä, 
Heidi Haataja, Mikko Korkeakoski, Seija Junno, Hanna Markkanen, Jari Nahkanen, Lauri Nikula, Sari 
Nurro ja Juha Pylväs. ”Ei” äänestivät Mika Antikka ja Ahti Moilanen. Äänin 11-2, hyväksyttiin 
maakuntajohtajan esitys. 
 
Heidi Haataja teki esityksen, että Talous-ja toimintasuunnitelmaan lisätään sivulle 10 kohtaan 



Strateginen linjaus 2025: Kannattavan yritystoiminnan ja kilpailukyvyn edellytykset tavoite 2023 
kohdan ”Kilpailukykyä ja huoltovarmuutta energiasta” mittari 4:ksi ”Energiaintensiivisen teollisuuden 
energiatarpeiden kehittäminen”. Esitys raukesi kannattamattomana.   
 
Maakuntahallitus päätti esittää maakuntavaltuustolle, että se hyväksyy Pohjois-Pohjanmaan liiton 
talous- ja toimintasuunnitelman vuosille 2023–2025 sekä talousarvion 2023. 

 

 

Maakuntavaltuusto 12.12.2022 § 19 

314/02.00.00/2022 

 

Maakuntahallituksen esitys 

Maakuntavaltuusto hyväksyy Pohjois-Pohjanmaan liiton talous- ja toimintasuunnitelman vuosille 
2023–2025 sekä talousarvion 2023. 

 

Päätös 

Käydyssä keskustelussa SDP:n ryhmä esitti Paula Himasen kannattamana, että s. 10-11 "Muutetaan 
"Mittari" sanat "Toimenpide". Jatkossa taulukko tulee olla muodossa Tavoite-Toimenpide-Mittari-
Vastuutaho. Mittareiden tulee olla selkeästi mitattavia." Maakuntavaltuusto hyväksyi 
muutosesityksen yksimielisesti. 
 
Perussuomalaisten valtuustoryhmä esitti "Talousarvio 2023, kohta 5 (liite) kuntalaskutuksen korotus 
2%." Tehdyn esityksen jälkeen maakuntavaltuuston puheenjohtaja totesi, että maakuntahallituksen 
esitykseen on tehty kannatettu muutosesitys, joten asiasta on äänestettävä. Puheenjohtaja totesi 
äänestysjärjestyksen olevan seuraava: maakuntahallituksen päätöksen takana olevat äänestävät 
"jaa" ja perussuomalaisten valtuustoryhmän esityksen takana olevat äänestävät "ei". Äänestys 
suoritettiin sähköisesti. Äänestyksessä annettiin "jaa" ääniä 45 ja "ei" ääniä 11. Äänestyksen jälkeen 
Suvi Helanen ja Merja Rasinkangas ilmoittivat painaneensa väärää nappia ja pyysivät korjaamaan 
äänestystuloksen. Korjauksen jälkeen "jaa" ääniä todettiin olevan 47 ja "ei" ääniä 9. 
Maakuntahallituksen päätösesitys pysyi voimassa.  
 
Mika Flöjt esitti Paula Himasen kannattamana muutosta sivulle 26.  Maakunnan lukuisten 
jokivarsikuntien veto- ja pitovoimaa lisättään merkittävästi vaelluskalojen palauttamisen kautta 
luonnonmukaisilta patojen ohitusuomilla (purot) ja ympäristövirtaamilla. Tämä lisää elinvoimaa, 
virkistystä, veto- ja pitovoimaa, asuinviihtyisyyttä, tonttien ja kiinteistöjen arvoa sekä 
jokikalastuskulttuurin ja kalastusmatkailun elpymistä. Tämä on mahdollista muun muassa Oulu-, Ii-, 
Siika-, Pyhä- ja Kalajoella. Tehdyn esityksen jälkeen maakuntavaltuuston puheenjohtaja totesi, että 
maakuntahallituksen esitykseen on tehty kannatettu muutosesitys, joten asiasta on äänestettävä. 
Puheenjohtaja totesi äänestysjärjestyksen olevan seuraava: maakuntahallituksen päätöksen takana 
olevat äänestävät "jaa" ja Mika Flöjtin esityksen takana olevat äänestävät "ei". Äänestys suoritettiin 
sähköisesti. Äänestyksessä annettiin " jaa" ääniä 48 ja "ei" ääniä 6, tyhjää äänesti 1. Äänestyksen 
aikana todettiin, että Mari-Leena Talvitien äänestyskapula ei toiminut ja hän äänesti "Jaa". Sähköisen 



äänestystuloksen korjauksen jälkeen todettiin "jaa" ääniä olevan 49 ja "ei" ääniä 6, tyhjää äänesti 1. 
Maakuntahallituksen päätösesitys pysyi voimassa. Mika Flöjt ilmoitti jättävänsä eriävän mielipiteen 
päätökseen tämän asian osalta. 
 
Mika Flöjt esitti Paula Himasen kannattamana muutosta sivulle 25. "Selvitetään mahdollisuuksia 
saada osuutta tuotosta kunnille ja maanomistajille sekä vuosittainen haittakorvaus hankealueiden 
kyläläisille. (Pitää muistaa, että Tuulivoima on teollisuusalue, joka ei kaikkialle sovi ja se on 
kaavoituksellinen ja ympäristölupakysymys, joka on otettava huomioon luonto- ja maisema-arvot 
aidoilla selvityksillä". Tehdyn esityksen jälkeen maakuntavaltuuston puheenjohtaja totesi, että 
maakuntahallituksen esitykseen on tehty kannatettu muutosesitys, joten asiasta on äänestettävä. 
Puheenjohtaja totesi äänestysjärjestyksen olevan seuraava: maakuntahallituksen päätöksen takana 
olevat äänestävät "jaa" ja Mika Flöjtin esityksen takana olevat äänestävät "ei". Äänestys suoritettiin 
sähköisesti. Äänestyksessä annettiin "jaa" ääniä 45 ja "ei" ääniä 10.  Äänestyksen aikana todettiin, 
että Mari-Leena Talvitien äänestyskapula ei toiminut ja hän äänesti "Jaa". Korjauksen jälkeen 
todettiin "jaa" ääniä olevan 46 ja "ei" ääniä 10. Maakuntahallituksen päätösesitys pysyi voimassa. 
 
Mika Flöjt esitti muutosta sivulle 20. "Hankekokonaisuuteen kuuluu Iijoen, kuten Raasakan patojen 
ohittavien luonnonmukaisten ohitusuomien rakentamisen edistäminen." Muutosesitys raukesi 
kannattamattomana. Mika Flöjt ilmoitti jättävänsä eriävän mielipiteen päätökseen tämän asian 
osalta. 
 
Mika Flöjt esitti muutosta/lisäystä sivulle 24. "Alemman tieverkon asema on tärkeä Pohjois-Suomessa 
saavutettavuuden ja elinkeinoelämän kuljetuksen vuoksi: "Ohituskaistoja on saatava 20 ja 22 
valtateille". Muutosesitys raukesi kannattamattomana. 
 
Tuula Mustonen esitti Mika Flöjtin kannattamana s. 23 kohtaan vaikuttava ja edunvalvontaa 
palveleva liikennejärjestelmätyö "Esitän, että valtatie 20:lle aloitetaan suunnittelu ohituskaistan 
saamisesta esim. Pintamon seutuun Valtatiellä 20 on kyse turvallisuudesta. Vaikeissa sääolosuhteissa 
siellä on asiointi- ja sairaskyydit, taksit, ambulanssit, tukki- ja tavaraliikennerekat sekä vaaratilanteita 
aiheuttavat rekat." Tehdyn esityksen jälkeen maakuntavaltuuston puheenjohtaja totesi, että 
maakuntahallituksen esitykseen on tehty kannatettu muutosesitys, joten asiasta on äänestettävä. 
Puheenjohtaja totesi äänestysjärjestyksen olevan seuraava: maakuntahallituksen päätöksen takana 
olevat äänestävät "jaa" ja Tuula Mustosen esityksen takana olevat äänestävät "ei". Äänestys 
suoritettiin sähköisesti. Äänestyksessä annettiin "jaa" ääniä 40 ja "ei" ääniä 15.  Äänestyksen aikana 
todettiin, että Mari-Leena Talvitien äänestyskapula ei toiminut ja hän äänesti "Ei". Korjauksen jälkeen 
todettiin "jaa" ääniä olevan 40 ja "ei" ääniä 16. Maakuntahallituksen päätösesitys pysyi voimassa. 
 
Mirka Väyrynen teki seuraavan muutosesityksen: "Esitän, että talousarvio hylätään toiminnan 
tavoitteiden osalta niiltä osin, kuin se käsittelee vihreää siirtymää, hiilineutraaliutta, grean dealia, 
kaksoissiirtymää, tuulivoimatuotannon edistämistä ja erilaisia älykkäitä osa-alueita, kuten älykäs 
elintarviketalous. Näiden tilalle tulee kirjata maakunnan luontaisten vahvuuksien ja mahdollisuuksien 
edistäminen, joihin kuuluu turvetuotannon ja maatalouden toimintamahdollisuuksien palauttaminen 
ja toimintaedellytysten turvaaminen, edelleen voimassa olevan Hanhikiven alueen ydinvoimalan 
rakentamisen edistäminen ja näin ollen vakaan ja varman energiansaannin turvaaminen. Samoin 
liiton tulee tehdä periksiantamatonta vaikuttamistyötä, että metsätalousasioissa päätäntävalta on 
vain ja ainoastaan kansallisissa käsissä ja nimenomaan maanomistajan päätettävissä. 



Edunvalvontatyöhön kuuluu myös kaikin keinoin mahdollistaa asuminen, eläminen, liikkuminen, 
yrittäminen ja työnteko kaupunkien ulkopuolella jatkossakin. Nämä edellä mainitut tulee sisällyttää 
toiminnan tavoitteisiin." Muutosesitys raukesi kannattamattomana. 
 
Käsittelyn aikana Jouni Jussinniemi teki Anne Huotarin kannattamana toimenpidealoitteen 
"Seuraavalla kaudella selvitetään mahdollisuuksia vaelluskalojen luontaisen elinkierron 
palauttamiseksi maakunnan vesistöissä." Maakuntavaltuusto hyväksyi toimenpidealoitteen 
yksimielisesti. 
 
Maakuntavaltuusto hyväksyi Pohjois-Pohjanmaan liiton talous- ja toimintasuunnitelman vuosille 
2023-2025 sekä talousarvion 2023 edellä mainituin muutoksin. 
 
 
Anna Koskela, Risto Päkkilä, Juha Hänninen ja Sami Pikkuaho poistuivat kokouksesta klo 11.28, Susa 
Vikeväkorva klo 11.32, Marja-Leena Kemppainen klo 11.46, Mikko Viitanen klo 11.47., Mikko 
Raudaskoski klo 11.49, Miika Heikkilä klo 11.56, Erika Taube-Säkkinen klo 11.57 ja Jenna Simula klo 
12.20 tämän pykälän käsittelyn aikana.


